
Boží myšlení převyšuje to naše

Izajáš, 55. kapitola, verše 8-9: 

Vždyť moje myšlení nejsou myšlení vaše, ani vaše cesty nejsou cesty

mé, je Hospodinův výrok. Neboť jako jsou nebesa vyšší než země, tak

jsou mé cesty vyšší než cesty vaše a má myšlení vyšší než myšlení

vaše.



Bůh chce vztah s člověkem
 Ztišení na procházce, úvaha o Božím myšlení

 Nedokážeme svým rozumem pochopit, o čem Bůh přemýšlí

 Bůh nám svoje hodnoty, to, na čem Mu záleží ukázal ve svém Slovu

 Skrze svoje Slovo k nám mluví, musíme se naučit Mu naslouchat

 Utišit svoje myšlenky, vyprosit si vnímavé srdce, zastavit se a rozjímat nad verši, které k nám promlouvají, 

je úžasné, že mocný Bůh mluví k lidem, pokud chtějí naslouchat

 Ámos, 4. kapitola, verš 13 (Bible 21):

 Hle – tvůrce hor a stvořitel větru, jenž oznamuje člověku své myšlenky, ten, který tvoří svítání i tmu

a překračuje zemské výšiny, má jméno Hospodin, Bůh zástupů.

 List Židům, 1. kapitola, verše 1-2:

 Mnohokrát a mnoha způsoby mluvil kdysi Bůh k otcům v prorocích; na konci těchto dnů k nám

promluvil v Synu, jehož ustanovil dědicem všeho a skrze něhož učinil i věky.

 Janovo evangelium, 1. kapitola, verše 1-3:

 Na počátku bylo Slovo a to Slovo bylo u Boha a to Slovo bylo Bůh. To bylo na počátku u Boha. 

Všechno vzniklo skrze ně a bez něho nevzniklo vůbec nic, co je. 



Bůh zamýšlí dobré věci

 Jeremiáš, 29. kapitola, verše 11-13:

 Vždyť já znám úmysly, které s vámi zamýšlím, je Hospodinův výrok. Úmysly o pokoji a ne o

zlu, abych vám dal budoucnost a naději. Když mě budete volat, půjdete a budete se ke mně

modlit, vyslyším vás. Když mě budete hledat, naleznete mě, pokud mě budete hledat celým svým

srdcem.

 Bůh zamýšlí pro člověka a celé stvoření dobré věci, vše stvořil dokonalé a funkční

 Bohužel se člověk nechal oklamat hadem a rozhodl se řídit vlastním úsudkem, nerespektoval Boží příkaz

 Celou historií v Bibli se táhne příběh lidstva, které dělá chyby – Adam s Evou, Kain a Ábel, obři – potopa,

Babylonská věž, Izraelci – vyvolený národ z Abrahama – neustálé pády

 Bůh dává novou příležitost, chvíli to funguje a pak zase znovu člověk padne (Bůh dává soudce, posílá proroky…)

 Jeremiáš, 26. kapitola, verše 2-3:

 Toto praví Hospodin: Postav se na nádvoří Hospodinova domu a mluv ke všem judským městům,

která se přicházejí klanět do Hospodinova domu, všechna slova, jež jsem ti přikázal, abys k nim

mluvil. Nevynech ani jedno slovo. Snad poslechnou a každý se odvrátí od své zlé cesty; budu

litovat zla, které jim zamýšlím provést kvůli jejich zvráceným činům.



Bůh zamýšlí dobré věci
 Ezechiel 34. kapitola, verše 14-16:

 Budu je pást na dobré pastvině a vysoko v izraelských horách bude jejich lučina. Tam budou uléhat na

dobré lučině a na úrodné pastvině na izraelských horách se budou pást. Já budu pást své ovce a já je

budu ukládat, je výrok Panovníka Hospodina. Hynoucí vyhledám a zapuzenou přivedu zpět,

polámanou obváži a nemocnou posilním. Tučnou a silnou vyhladím; budu je pást spravedlivě.

 Janovo evangelium, 1. kapitola, verše 11-15:

 Já jsem ten dobrý pastýř. Dobrý pastýř pokládá svou duši za ovce. Námezdník, který není pastýř a

ovce nejsou jeho vlastní, opouští ovce a utíká, když vidí, že přichází vlk. A vlk je uchvacuje a rozhání.

Námezdník utíká, protože je námezdník a na ovcích mu nezáleží. Já jsem dobrý pastýř; znám svoje ovce a

moje ovce znají mne, jako Otec zná mne a já znám Otce. A svou duši pokládám za ovce.

 Bůh zamýšlí pro svoje děti dobré věci

 Když tvořil svět, stvořil vše dobré, dobře fungující s potenciálem růstu

 Hřích má dopad na dobré stvoření, přišlo zlo, závist, touha ovládat

 Bůh se rozhodl, že stvoření nezničí, ale obnoví

 Díky Pánu Ježíši, který poslechl svého Otce a naplnil Boží požadavky pro to, abychom

 mohli mít věčný život v Božím království, znovu navázat vztah s Otcem v nebi



Bůh chce měnit naše myšlení

 1. List Korintským, 14. kapitola, verš 20:

 Bratři, ve svém myšlení nebuďte jako děti; ve zlém buďte jako nemluvňata, ale v myšlení buďte

dospělí.

 List Římanům, 8. kapitola, verše 6-7:

 Myšlení těla znamená smrt, myšlení Ducha život a pokoj. Myšlení těla je totiž v nepřátelství vůči

Bohu, neboť se nepodřizuje Božímu zákonu, ba ani nemůže.

 List Filipským 2. kapitola, verše 2-9:

 …naplňte mou radost a smýšlejte stejně, mějte stejnou lásku, buďte jedné duše, jednoho smýšlení,

nic nedělejte ze soupeření ani z ješitnosti, nýbrž v pokoře pokládejte jeden druhého za přednějšího

než sebe. Nevěnujte pozornost každý jen vlastním zájmům, nýbrž každý i zájmům těch druhých.

Mějte tedy v sobě to smýšlení, které bylo i v Kristu Ježíši. Ačkoli byl ve způsobu Božím, nelpěl na

tom, že je roven Bohu, nýbrž sám sebe zmařil, vzal na sebe způsob otroka a stal se podobným lidem.

A když se ukázal v podobě člověka, ponížil se, stal se poslušným až k smrti, a to smrti na kříži. Proto

ho také Bůh povýšil nade vše a dal mu jméno, které je nad každé jméno…

 Pokud jsme přijali nabídku vstoupit do Božího království – přijali jsme Ježíše za svého Pána, nechali 

se pokřtít a chceme žít život k Boží slávě, potřebujeme proměnit myšlení



Potřebujeme změnu myšlení
 Jsme zvyklí neustále se zabývat sami sebou, co prožíváme, jak se cítíme, co bylo…

 Co nebylo a mělo být…☺ je to zbytečná ztráta času a plýtvání mentálními silami

 Potřebujeme od sebe odhlédnout a dívat se na Boha, On je pravá realita

 Dan Drápal, krestandnes.cz, Stále je co obdivovat:

 Jordan B. Peterson často říká, že zabývat se sebou samotným je téměř totéž jako trpět
depresemi. Řídím se radami těchto moudrých mužů a hned jak se ráno probudím, pomyslím na
Boha, na jeho svatost, na jeho velebnost, na jeho milosrdenství. Podívám se z okna a děkuji Bohu za
hluboké lesy na Zlatém Chlumu, které mám před očima. A je to pro mne stále důležitější. Snad díky
tomu jsem nepoznal to, čemu se říká „Krize středního věku“. Vím, jaké je mé poslání.

 Mnozí, ne-li všichni, máme nějaké trápení. Někdy se ho nezbavíme ani do konce pozemského života.
To ale nemění nic na tom, že Bůh je dobrý, plný milosti, a vší chvály hodný. Snad nikdo netrpěl tolik
jako biblický Jób. Když se nakonec s Bohem setká, ani nestačí položit Bohu všechny otázky, které mu
chtěl ve svém trápení položit. Bůh mu ukazuje velkolepost stvoření a Jóbovy otázky náhle nejsou
důležité.

 Než jsem uvěřil, škodil jsem jiným i sobě. Byl jsem sám sobě středem. Ježíšova slova „zapři sám
sebe“ lze chápat vícero způsoby, které se navzájem nevylučují. Můžeme je parafrázovat i takto:
Nebuď sám sobě středem. Středem je Bůh. Je hoden chvály. Je hoden uctívání. A vysvobozuje
nás od nás samotných.



Potřebujeme změnu myšlení

 Dan Drápal, krestandnes.cz, Jsem šťastný člověk:

 Během těch let jsem se poznenáhlu „proměňoval obnovou své mysli“ (Ř 12,2). To není proces, který

byste mohli nějak změřit. Během tohoto dlouhého procesu jsem se měnil z člověka nafoukaného a

sobeckého v člověka… dokonalého? To ani náhodou. Proměnil jsem se v člověka vděčného.

Nevznáším žádné nároky na své bližní. A rozhodně nevznáším žádné nároky na Boha. Jestli pozoruji

nějaký neblahý trend dnešního světa, pak je to stále méně vděčnosti a stále více náročivosti.

 Pokud člověk žije v náročivosti, nemá nikdy dost. A pro vděčnost nezbývá moc prostoru. Je mnohem

krásnější ráno se probudit a rovnou děkovat Bohu za to, že žiji, že mi přidal další den. Jít na výlet a

radovat se ze sluníčka či z dešťů. Otevřít Bibli a radovat se z toho, že k nám Bůh mluví.

 „Hospodinovo tajemství patří těm, kdo se ho bojí“ (Žalm 25,14). Tato věta vysvětluje, proč

některé lidi nechává Písmo bez proměny. Písmo se nám otvírá, pouze známe-li Boží bázeň.

 Možná se mýlím, ale nezdá se mi, že množství všelijakých biblických pomůcek, dostupných na

internetu, vede k lepší znalosti Písma a k hlubší úctě k němu.

 Musíme se naučit být vděční, mít milost a pochopení pro ostatní

 Mít Boží bázeň = brát Boha a Jeho slovo vážně, řídit se tím, co nám zjevil



SHRNUTÍ

 Lukášovo evangelium, 17. kap., verš 10: 

 (Pán Ježíš říká) Tak i vy, když uděláte všechno, co vám bylo přikázáno, řekněte: ‚Jsme

nehodní otroci; udělali jsme, co jsme byli povinni udělat.‘“

 Boží myšlení mnohonásobně převyšuje to naše

 Nejsme schopni plně pochopit všechno, co Bůh zamýšlí

 Co jsme schopni pochopit a co potřebujeme vědět je v Božím Slově – Bibli

 Bůh chce s člověkem mít vztah a hovořit s ním

 Díky Pánu Ježíši je to možné

 Na nás je přistupovat k Bohu s bázní, úctou a vírou

 Nechat proměňovat naše myšlení

 Od soběstřednosti ke vděčnosti a zaměření na Boží věci

 Je to úžasná nabídka – moci hovořit se Stvořitelem celého vesmíru
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